
PROTOKÓŁ 
z VI sesji Rady Gminy Biała Podlaska odbytej w dniu 19 kwietnia 2007 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Białej Podlaskiej 
ul. Prosta 31 

Godzina rozpoczęcia: 1000                godzina zakończenia: 1300

Obradom przewodniczył: Dariusz Plażuk -  Przewodniczący Rady Gminy.

Protokolant: Krzysztof Kempka - Pracownik Urzędu Gminy. 

Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu. 

Osoby uczestniczące w sesji: 
1. Wiesław Panasiuk - Wójt Gminy.
2. Jerzy Adamski – Sekretarz Gminy.
3. Maria Klimiuk - Skarbnik Gminy. 
4. Grażyna Majewska – Dyrektor SAPO. 
5. Bożenna Pawlina- Maksymiuk – Dyrektor GOK.
6. Roman Metko – Dyrektor GZK.
7. Maria Żarska – Kierownik GOPS.
8. Waldemar Danieluk – Kierownik Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska.
9. Krzysztof Derlukiewicz – Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej.

Proponowany porządek posiedzenia:
1.  Otwarcie posiedzenia. 
2.  Sprawy regulaminowe.

a) stwierdzenie quorum,
b) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia,
c) przyjęcie porządku posiedzenia.

3. Zapytania i wolne wnioski Radnych.
4. Podjęcie uchwały Nr VI/31/2007 w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy
    Biała Podlaska za 2006 rok i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Biała Podlaska.
5.Podjęcie uchwały Nr VI/32/2007 w sprawie powiadomienia Skarbnika Gminy i Sekretarza Gminy
 o  obowiązku  przedłożenia  oświadczenia  lustracyjnego  oraz  poinformowania  o  skutku
     niedopełnienia tego obowiązku.
6. Podjęcie uchwały Nr VI/33/2007 w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę mienia stanowiącego
    własność gminy Biała Podlaska.
7.  Podjęcie  uchwały  Nr  VI/34/2007  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  mienia  
     stanowiącego własność gminy Biała Podlaska.
8. Podjęcie uchwały Nr VI/35/2007 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie mienia stanowiącego
     własność gminy Biała Podlaska.
9. Podjęcie uchwały Nr VI/36/2007 w sprawie zatwierdzenia cen za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
    i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Biała Podlaska.
10.Podjęcie  uchwały  Nr  VI/37/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zasad  rozliczania
    świadczonych usług usuwania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych na terenie gminy Biała
    Podlaska.
11.Podjęcie  uchwały  Nr  VI/38/2007  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  przyłącza
     energetycznego stanowiącego własność gminy Biała Podlaska.
12.Podjęcie  uchwały  Nr  VI/39/2007  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  przyłącza



     energetycznego stanowiącego własność gminy Biała Podlaska.
13.Podjęcie  uchwały  Nr  VI/40/2007  w  sprawie  zaciągnięcia  zobowiązań  w  Wojewódzkim
   Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Lublinie na budowę przydomowych
    oczyszczalni ścieków do budynków mieszkalnych, na terenie gminy Biała Podlaska.
14.Podjęcie  uchwały  Nr  VI/41/2007  zmieniającej  uchwałę  dotyczącą  utworzenia  jednostki
     organizacyjnej gminy.
15.Podjęcie  uchwały  Nr  VI/42/2007  w sprawie  zmian  w Statucie  Gminnego  Ośrodka  Pomocy
    Społecznej w Białej Podlaskiej.
16.Podjęcie uchwały Nr VI/43/2007 w sprawie zmian w budżecie gminy Biała Podlaska na rok
     2007.
17.Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski Radnych.
18.Sprawy bieżące.
19.Zamknięcie posiedzenia.

TREŚĆ PROTOKOŁU 
Ad. 1 
Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy otworzył VI sesję Rady Gminy Biała Podlaska, 
przywitał Radnych, Wójta Gminy i gości przybyłych na sesję. 

Ad. 2 
a)  Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  stwierdził,  że  w  obradach  bierze  udział  14 
Radnych, co stanowi wymagane quorum. Jeden Radny przybył na posiedzenie z kilkominutowym 
opóźnieniem. 

b) Przewodniczący poinformował,  że protokół z poprzedniej  sesji  został  wyłożony do wglądu i 
złożył wniosek o jego przyjęcie. 

Wobec braku uwag i wniosków poddał go pod głosowanie: 
„za” 15  słownie: piętnaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji.

c)  Przewodniczący  przedstawił  proponowany porządek obrad  a  następnie  wobec  braku uwag  i 
wniosków złożył wniosek o jego przyjęcie:
„za” 15 słownie: piętnaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 

Ad. 3
Radny Tomasz  Bylina  zapytał  na  jakim etapie  znajduje  się  inwestycja  pn.  Rozbudowa Szkoły 
Podstawowej w Grabanowie. W związku z tym, iż Urząd Gminy będzie sprzedawał działki gminne, 
co  zwiększy  dochody  gminy,  złożył  wniosek  aby  dokończyć  budowę  chodnika  przy  drodze 
powiatowej w Grabanowie z uzyskanych kwot.

Radny Piotr Oskwarek stwierdził,  że w dniu wczorajszym odbył rozmowę z Panem Tadeuszem 
Kociukiem – przedstawicielem firmy Kociuk & Magier, który zapytuje o możliwość budowy zjazdu 
z  trasy  krajowej  w  drogę  gminną,  z  którego  korzystałaby  firma.  Dodał,  że  jeżeli  gmina  nie 
znalazłaby środków finansowych w budżecie gminy na 2007 rok Pan Kociuk proponuje pomoc w 
postaci  umowy o  partnerstwie  publiczno –  prawnym.  Nadmienił,  że  w takim przypadku firma 
wykonałaby zjazd za swoje pieniądze, które zwracane byłyby przez gminę w formie umorzenia 



podatków. 

Radny Marian Iwaniuk stwierdził, że w dniu wczorajszym także rozmawiał z zainteresowanymi 
budową  zjazdu.  Proszono  go  aby  przedstawił  na  sesji  Rady  Gminy  wniosek  o  możliwość 
przeznaczenia środków w budżecie gminy na w/w cel.

Ad. 4
Głos  zabrał  Wiesław  Panasiuk  –  Wójt  Gminy,  który  omówił  bieżący  projekt  uchwały. 
Poinformował zebranych m. in. o inwestycjach wykonanych na terenie gminy w minionym roku. 
Stwierdził, że budżet gminy na 2006 rok był przyjęty uchwałą Rady Gminy z 20 grudnia 2005 roku. 
Zakładał on bardzo ambitny plan inwestycyjny, który w ciągu roku był wykonywany. Sprawozdanie 
z wykonania budżetu gminy za rok 2006 analizowane było przez członków Komisji Rewizyjnej 
bardzo gruntownie.  Uwagę zwrócono na  zaległości  podatkowe,  które stanowią dochód budżetu 
gminy.  Okazało  się,  że  po  stronie  dochodowej  budżetu  można  zaobserwować  znaczny  spadek 
zaległości podatkowych w stosunku do 2005 roku. Budżet został wykonany w 98 % planu, co jest 
sytuacją bardzo zadowalającą. Poinformował zebranych o zaległościach podatkowych w stosunku 
do gminy. Oznajmił, że wszystkie zadania zaplanowane z udziałem pieniędzy gminnych zostały 
wykonane.  Jedyną  niezrealizowaną  inwestycją  jest  współudział  w budowie  zatoki  i  przystanku 
autobusowego przy drodze wojewódzkiej w miejscowości Hrud. Inwestycja polegała na wykonaniu 
przez  Urząd  Gminy  projektu  technicznego  oraz  wykonania  zadania  przez  Zarząd  Dróg 
Wojewódzkich  w  Lublinie.  Nadmienił,  że  podobne  zadanie  zostało  wykonane  w  miejscowości 
Wólka Plebańska. 

Sekretarz  Gminy  –  Jerzy  Adamski  przedstawił  zebranym  uchwałę  Składu  Orzekającego  RIO 
dotyczącą zaopiniowania przedłożonego przez Wójta Gminy sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy za rok 2006,  uchwałę dotyczącą zaopiniowania wniosku Komisji  Rewizyjnej  w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy oraz uchwałę Komisji Rewizyjnej w w/w sprawie. 

Członkowie Rady Gminy nie wnieśli żadnych uwag w stosunku do omówionego projektu uchwały.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr  Nr VI/31/2007 w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy Biała 
Podlaska za 2006 rok i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy:
„za” 15 słownie: piętnaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.

Ad. 5
Sekretarz  Gminy poinformował  o  obowiązku  złożenia  przez  Sekretarza  oraz  Skarbnika  Gminy 
oświadczenia lustracyjnego na ręce Przewodniczącego Rady Gminy, następnie przekazania go do 
siedziby IPN oraz o skutku niedopełnienia tego obowiązku. Oświadczył, iż skutkiem niedopełnienia 
formalności złożenia oświadczenia może być pozbawienie, z mocy prawa, pełnienia w/w funkcji.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr  Nr VI/32/2007 w sprawie powiadomienia  Skarbnika Gminy i  Sekretarza Gminy o 
obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego oraz poinformowania o skutku niedopełnienia 
tego obowiązku:
„za” 15 słownie: piętnaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.



Ad. 6
Waldemar Danieluk – Kierownik Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska poinformował, 
iż Nadleśnictwo Biała Podlaska w roku 2003 występowało z  wnioskiem o przekazanie działek 
stanowiących drogę w trwały zarząd Nadleśnictwa. W roku 2004 Wójt Gminy podjął decyzję o 
przekazaniu  w  zarząd  Nadleśnictwa  drogi  gminnej.  W  chwili  obecnej  Nadleśnictwo  stoi  na 
stanowisku, że nie może ponosić jakichkolwiek nakładów finansowych na poprawę stanu tej drogi, 
w związku z  czym zwróciło  się  z  wnioskiem o bezpłatne przekazanie dwóch działek na rzecz 
Nadleśnictwa.  Dodał,  że  działka  w  dalszym  ciągu  będzie  służyła  mieszkańcom  gminy  oraz 
pracownikom Nadleśnictwa. 

Radny Tomasz Bylina stwierdził, że lepiej mieć drogę wyremontowaną za środki Nadleśnictwa niż 
drogę niefunkcjonującą a stanowiącą własność gminy. Zapewnił, że droga nie będzie zamknięta dla 
społeczności lokalnej. 

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr Nr VI/33/2007 w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę mienia stanowiącego 
własność gminy Biała Podlaska:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 1 słownie: jeden
Radni  w głosowaniu jawnym większością  głosów przyjęli  w/w uchwałę.  Jeden Radny nie  brał 
udziału w głosowaniu.

Ad. 7
Waldemar Danieluk – Kierownik Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska poinformował, 
że w miejscowości Woskrzenice przy drodze dojazdowej do wsi, z kierunku trasy krajowej znajduje 
się sześć działek budowlanych stanowiących własność gminy.  Dodał, że w rejonie tamtym znajdują 
się działki zabudowane po obu stronach drogi. Nadmienił, że ceny działek są w chwili obecnej 
korzystne oraz z pewnością znajdą się na nie chętni. 

Radny Krzysztof Borsuk zapytał czy istnieje możliwość aby pieniądze ze sprzedaży tych działek 
trafiły na potrzeby mieszkańców Woskrzenic Dużych.

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że w przyjętym budżecie gminy jest zaplanowana kwota ze sprzedaży 
działek.  Pieniądze  te  stanowią  stronę  dochodową budżetu  gminy,  zostały  one  rozplanowane na 
stronę wydatkową. Stanowią one dochód całej gminy. W związku z powyższym sytuacja taka nie 
jest możliwa.

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr  Nr VI/34/2007 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie mienia stanowiącego 
własność gminy Biała Podlaska:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Jeden Radny nie brał udziału w 
głosowaniu.

Ad. 8
Kierownik Referatu  oznajmił,  że  w miejscowości  Czosnówka znajduje  się  działka,  przez  którą 
przechodzi linia energetyczna. Użytkowana jest bez żadnej umowy przez jednego z mieszkańców 
wsi, w związku z czym konieczne jest uporządkowanie stanu nieruchomości.



Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr  Nr VI/35/2007 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie mienia stanowiącego własność 
gminy Biała Podlaska:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Jeden Radny nie brał udziału w 
głosowaniu.

Ad. 9
Roman Metko  –  Dyrektor  GZK  poinformował,  że  od  roku  2005  nie  były  zmieniane  ceny  za 
zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków. Proponuje się podwyżkę cen za pobór wody dla 
wszystkich miejscowości. Nadmienił, że Radni otrzymali kalkulację cen za pobór wody. Dodał, że 
cena wody zawiera także pobór wody z hydrantów, którego GZK nie jest w stanie upilnować. Cena 
za wodę może być naliczana w dwojaki sposób. Z opłatą dwuczłonową – faktyczna cena wody oraz 
abonament lub jednoczłonową – cena za wodę, która jest wtedy wyższa. Opłata jednoczłonowa, 
która  stosowana  jest  na  terenie  gminy,  przy  małych  zużyciach  wody  jest  bardziej  opłacalna. 
Proponuje się aby cena bez względu na to czy pochodzi z ujęć miejskich czy z ujęć gminnych była 
jednolita. Proponuje się także wprowadzenie dwóch cen za odprowadzanie ścieków. Od ścieków 
odprowadzanych do sieci  miejskiej,  ze  względu na konieczność wnoszenia opłat  za  spływające 
wody opadowe i  roztopowe,  co  niestety  zwiększa  opłatę  dla  miasta.  Opłata  za  odprowadzanie 
ścieków do sieci w Worońcu zostanie podwyższona aby pokryć koszty eksploatacji obiektu. 

Radny Tomasz Bylina stwierdził, że jego zdaniem nie da się pokryć kosztów eksploatacji ujęć z 
podwyżki cen wody ze względu na to, że koszty energii wzrastają zastraszająco. Dodał, że należy 
zastanowić się nad tym czy wzrost cen poboru wody nie spowoduje zwiększenia poboru wody z 
hydrantów. Oznajmił, że przy budowie w ubiegłym roku nitki ujęcia wody w Roskoszy mieszkańcy 
Wilczyna i Grabanowa byli przekonani, że dzięki temu cena za pobór wody nie wzrośnie a wręcz 
zmaleje. 

Sekretarz Gminy oznajmił, że jeżeli Rada Gminy nie przegłosuje w dniu dzisiejszym w/w podwyżki 
cena ta wejdzie w życie po upływie miesiąca.

Dyrektor GZK stwierdził,  że nie są to wielkie podwyżki,  jednakże istnieją pewne koszty, które 
GZK musi  pokryć.  Dodał,  że  cena  wzrasta  aby  uniknąć  znacznej  podwyżki,  której  nie  da  się 
zahamować. 

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr Nr VI/36/2007 w sprawie zatwierdzenia cen za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Biała Podlaska:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 1 słownie: jeden
Radni  w głosowaniu jawnym większością  głosów przyjęli  w/w uchwałę.  Jeden Radny nie  brał 
udziału w głosowaniu.

Ad. 10
Dyrektor GZK poinformował, że nie proponuje się podwyżki cen za wywóz pojemników małych. 
Oznajmił, że do 31 grudnia 2006 roku GZK nie ponosił opłat za deponowanie odpadów stałych na 
wysypisku  śmieci  w  Kaliłowie.  Od  1  stycznia  2007  roku  ponoszone  są  opłaty  za  wywóz 
nieczystości stałych. Przeliczając tę opłatę na odbierane pojemniki proponuje się podwyżkę o 5 
złotych  netto  za  wywóz  pojemników dużych.  Nadmienił,  że  od  1  stycznia  2008  roku  odpady 



składowane będą na wysypisku miejskim. Poinformował zebranych o zakupie oraz rozstawieniu 
pojemników do selektywnej zbiórki odpadów na terenie gminy. 

Przewodniczący złożył wniosek o wzrost stawki za wywóz pojemników małych z 4 na 5 złotych ze 
względu na to, że zaoszczędzone pieniądze posłużą na likwidację dzikich wysypisk śmieci oraz 
zakup nowych pojemników, mieszkańcy nie odczują drastycznej podwyżki, która czeka ich od 1 
stycznia 2008 roku ze względu na konieczność korzystania z miejskiego wysypiska śmieci.

Radny Kszysztof Borsuk zaproponował aby wprowadzić opłatę za wywóz ½ pojemnika.

W związku z powyższym Przewodniczący złożył wniosek proponując stawkę 5 złotych za wywóz 
pojemników małych oraz stawkę 3 złote za wywóz worków foliowych. Następnie poddał go pod 
głosowanie:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 1 słownie: jeden
Radni  w głosowaniu jawnym większością  głosów przyjęli  w/w wniosek.  Jeden Radny nie  brał 
udziału w głosowaniu.

Następnie Sekretarz Gminy odczytał zmienioną wnioskiem Przewodniczącego treść uchwały.

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt  uchwały  Nr  Nr  VI/37/2007  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zasad  rozliczania 
świadczonych usług usuwania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych na terenie gminy Biała 
Podlaska:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 1 słownie: jeden
Radni  w głosowaniu jawnym większością  głosów przyjęli  w/w uchwałę.  Jeden Radny nie  brał 
udziału w głosowaniu.

Następnie Przewodniczący ogłosił 20 minutową przerwę. Po przerwie wznowił obrady.

Ad. 11
Wójt  Gminy poinformował,  że  za  znaczące  pieniądze  został  zmodernizowany Dom Kultury  w 
Perkowicach. Wprowadzono nowe rozwiązania oraz znaczną modernizację. W związku z tym, że 
została tam stworzona pracownia potraw regionalnych, do działania której niezbędna jest kuchnia 
opierająca  się  na  poborze  prądu  konieczna  była  zmiana  przyłącza  energetycznego.  Zadanie  to 
mogłoby być zlecone Zakładowi Energetycznemu jednakże inwestycja ta trwałaby do 3 lat. Aby 
przyspieszyć realizację inwestycji planuje się wybudowanie przyłącza za 6.000,00 złotych oraz za 
3.000,00 złotych do sklepu zlokalizowanego w tym samym obiekcie.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  Nr  VI/38/2007  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  przyłącza  energetycznego 
stanowiącego własność gminy Biała Podlaska.
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Dwóch Radnych nie brało udziału 
w głosowaniu.



Ad. 12
Wójt Gminy poinformował, że jest to podobna sytuacji jak w przypadku Perkowic. Wykonano I 
etap  oświetlenia  ulicznego  w  Wilczynie.  Zadanie  zostało  wykonane,  natomiast  Zakład 
Energetyczny wnioskuje o przekazanie przyłącza aby móc podłączyć energię elektryczną.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały  Nr  Nr  VI/39/2007  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  przyłącza  energetycznego 
stanowiącego własność gminy Biała Podlaska.
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Jeden Radny nie brał udziału w 
głosowaniu.

Ad. 13
Projekt uchwały omówił Wójt Gminy – Wiesław Panasiuk. Poinformował, że w projekcie uchwały 
chodzi o zaciągnięcie pożyczki w WFOŚiGW w Lublinie na budowę przydomowych oczyszczalni 
ścieków. Dodał,  że kwota na ten cel  zapisana była w budżecie gminy, jednakże konieczne jest 
podjęcie odrębnej uchwały. Wystąpiono o pieniądze na 50 sztuk oczyszczalni ścieków. Zwrócił się z 
prośbą o podjęcie przez Radę Gminy w/w uchwały.

Radny Tomasz Bylina poprosił aby oczyszczalnie mogły być zbudowane w miejscowościach gdzie 
jeszcze ich nie budowano. 

Wójt Gminy oznajmił, że na 50 oczyszczalni złożono około 400 podań. 

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr Nr VI/40/2007 w sprawie zaciągnięcia zobowiązań w Wojewódzkim Funduszu 
Ochrony Środowiska i  Gospodarki  Wodnej w Lublinie na budowę przydomowych oczyszczalni 
ścieków do budynków mieszkalnych – etap III, na terenie gminy Biała Podlaska:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Jeden Radny nie brał udziału w 
głosowaniu.

Ad. 14
Grażyna  Majewska  –  Dyrektor  SAPO  poinformowała,  że  powyższy  projekt  uchwały  dotyczy 
zmiany statutu SAPO. Zapisy poprzedniego statutu nie są już zbyt aktualne, gdyż jednostka istnieje 
11 lat. Poinformowała o wprowadzonych zmianach.

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr  Nr VI/41/2007 zmieniającej uchwałę dotyczącą utworzenia jednostki organizacyjnej 
gminy:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Jeden Radny nie brał udziału w 
głosowaniu.

Ad. 15
Maria Żarska – Kierownik GOPS poinformowała zebranych w oparciu o jakie ustawy Gminny 



Ośrodek Pomocy Społecznej realizuje swoje zadania. Dodała, że zadania te realizowane są także w 
oparciu  o  statut.  W związku  z  tym,  iż  GOPS  otrzymał  do  realizacji  nowe  zadania  zachodzi 
konieczność wprowadzenia zmian do statutu. Poinformowała o wprowadzonych zmianach. 

Wobec  braku  uwag  i  wniosków Przewodniczący  przedstawił  i  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały Nr Nr VI/42/2007 w sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Białej Podlaskiej.
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Jeden Radny nie brał udziału w 
głosowaniu.

Ad. 16
Wójt  Gminy  poinformował  o  przychodach  i  rozchodach  zaplanowanych  w  budżecie  gminy. 
Stwierdził, że strona dochodowa budżetu powstała w wyniku wprowadzenia dodatkowej subwencji 
oświatowej oraz środków z funduszy unijnych. Dodał, że taka sama kwota została zapisana po 
stronie wydatkowej. Nad stroną wydatkową na posiedzeniu pracowali członkowie Komisji Budżetu, 
Finansów i  Promocji  Gminy.  Wybrali  oni  najpotrzebniejsze  zadania,  na  które  niezbędnym jest 
zwiększenie środków finansowych. Nadmienił, że wszystkie te zadania znalazły się wcześniej w 
budżecie  gminy.  Poinformował,  że  ze  względu  na  to,  że  w  kraju  przybyła  znacznie  zadań 
wykonywanych dzięki  środkom unijnym wzrosły ceny materiałów, usług,  transportu.  Wcześniej 
planowane inwestycje w stosunku do kosztorysu znacznie wzrastają. Zaplanowano m. in. zmianę 
dachu na Szkole Podstawowej w Ciciborze Dużym wraz z określoną kwotą. W dniu dzisiejszym 
wiadomo już, że kwota ta będzie dużo większa. Mając na względzie fakt, iż ceny robót rosną oraz 
konieczność wymiany dachu postanowiono zwiększyć środki na remont tego dachu. W budżecie 
gminy zaplanowano także termomodernizację budynku Szkoły Podstawowej w Sitniku. Planuje się 
także uporządkowanie sprawy scalenia w Rakowiskach oraz wprowadzić do budżetu taką pozycję 
po stronie dochodowej. Jednocześnie zwiększy się kwota na zakup działek i wycenę nieruchomości, 
na likwidację dzikich wysypisk śmieci, w tym utylizację azbestu. Do budżetu wprowadzono kwotę 
na zakup dodatkowych przystanków autobusowych na terenie gminy. Oznajmił, że na terenie gminy 
znajduje  się  27  świetlic  wiejskich.  Nie  wszystkie  świetlice  wykorzystywane  są  na  potrzeby 
mieszkańców wsi. Budynek starej  szkoły w Jaźwinach przeszedł na własność gminy. Dodał, że 
należy zastanowić się nad możliwością zagospodarowania świetlic. Na dzień dzisiejszy proponuje 
się przeznaczenie kwoty 45.000,00 złotych na modernizację budynku starej szkoły w Jaźwinach, 
budynku po byłej poczcie w Sworach oraz budynku po GZK przy ul. Warszawskiej na mieszkania 
socjalne.  Poinformował,  że  w  budżecie  zaplanowano  zakup  samochodu  strażackiego  dla  OSP 
Wólka Plebańska. Dodał, że Urząd Gminy stara się o środki z PZU na ten cel, jednakże nie zostały 
one  jeszcze  zatwierdzone.  Brakujące  pieniądze,  które  planuje  się  uzyskać  z  PZU  w  dniu 
dzisiejszym zastąpi  się  środkami  z  budżetu  Gminy,  do  czasu  ich  otrzymania.  Poinformował  o 
uroczystości  przekazania  samochodu  wraz  z  zawodami  strażackimi  w  dniu  20  maja  2007  r. 
Oznajmił, że Komendant Policji w Białej Podlaskiej wystąpił z wnioskiem o udzielenie pomocy 
finansowej  z  przeznaczeniem na zakup fotoradarów bądź samochodu lub paliwa. W związku z 
powyższym proponuje się przekazanie 10.000,00 złotych z przeznaczeniem na zakup samochodu. 
Dodał, że na terenie gminy pracuje dwóch dzielnicowych z KMP. Poinformował o nowym zadaniu 
w budżecie gminy – modernizacji drogi w Rakowiskach. Dodał, że istnieje konieczność wykonania 
nowej drogi do osiedla aby odciążyć obecną trasę dojazdu. Droga zostanie wykonana technologią 
uproszczoną. Zwrócił się do Rady Gminy o przyjęcie proponowanych zmian.

Radny Tomasz Bylina zapytał o długość planowanej do budowy drogi w Rakowiskach.

Przewodniczący stwierdził, że jest to odcinek o długości około 900 m.



Skarbnik  Gminy  –  Maria  Klimiuk  poprosiła  o  wprowadzenie  kwoty  na  wykonanie  przyłącza 
energetycznego do budynku Urzędu Gminy, co było proponowane na posiedzeniu komisji.

Przewodniczący oznajmił, że jest to jedyna okazja ze względu na modernizację ulicy Przechodniej, 
aby po wykonaniu tego zadania nie demontować ulicy ani chodnika.

Wójt Gminy poinformował, że wykorzystując modernizację ulicy planuje się wykonać przyłącze 
ciepłownicze z PEC-u. Dodał, że Urząd Gminy zapłaci jedynie za przygotowanie wymienikowni w 
budynku Urzędu. Całość przyłącza wykona nieodpłatnie PEC. Oznajmił,  że w dniu dzisiejszym 
wpłyną wniosek Prezydenta Miasta Biała Podlaska o aneks do umowy w sprawie dofinansowania 
przedszkoli miejskich, w związku z korzystaniem z nich przez dzieci zamieszkałe na terenie gminy. 
Dodał, że chodzi o zwiększenie środków na w/w cel. Wniosek ten skierowany będzie do prac nad 
nim przez  właściwą  komisję  Rady  Gminy.  Nadmienił,  że  z  przedszkoli  miejskich  korzysta  66 
dzieci. 

Wobec braku dalszych uwag i  wniosków Przewodniczący przedstawił  i  poddał  pod głosowanie 
projekt uchwały Nr Nr VI/43/2007 w sprawie zmian w budżecie gminy Biała Podlaska na rok 2007:
„za” 14 słownie: czternaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. Jeden Radny nie brał udziału w 
głosowaniu.

Ad. 17
Radny Tomasz Bylina poprosił o przegłosowanie wniosku o przeznaczenie środków finansowych 
na  dokończenie  budowy  chodnika  przy  drodze  powiatowej  w  Grabanowie  z  ewentualną 
możliwością budowy, w miarę środków pozyskanych, zaoszczędzonych.

Przewodniczący stwierdził,  że wniosek ten rozpatrzony będzie w miarę pozyskanych środków i 
będzie  on  w  takiej  formie  wzięty  pod  rozwagę  Rady  Gminy.  Nie  jest  koniecznym 
przegłosowywanie go.

Radny Tomasz Bylina poprosił o poddanie pod głosowanie wniosku z tą możliwością, że jeżeli 
znajdą się rzeczywiście środki np. ze sprzedaży działek bądź z subwencji. Jeżeli okażą się wolne 
środki w najbliższym czasie prosiłby o przeznaczenie ich na kontynuację budowy chodnika.  W 
przyszłości może się okazać, że gmina posiada wolne środki i znowu inwestycja ta nie zostanie 
zrealizowana.  Chciałby  aby  Rada  Gminy  poparła  prośbę  aby  przy  najbliższych  zmianach  w 
budżecie gminy wniosek ten został wzięty pod uwagę.

Radny Marian Iwaniuk stwierdził, że nie może tak być, że zrezygnuje się np. z remontu szkoły a 
środki przeznaczy na chodnik.

Przewodniczący stwierdził, że na początku należy zasięgnąć opinii powiatu czy dokończy realizację 
inwestycji ze względu na to, że jest to inwestycja realizowana przez powiat.

Wobec braku dalszych uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił wniosek Radnego Tomasza 
Byliny  o  przeznaczenie  środków  finansowych  na  dokończenie  budowy  chodnika  przy  drodze 
powiatowej w Grabanowie z wolnych środków finansowych uzyskanych np. ze sprzedaży działek a 
następnie poddał go pod głosowanie:
„za” 1 słownie: jeden
„przeciw” 8 słownie: osiem
„wstrzymujących się” 5 słownie: pięć



Radni w głosowaniu jawnym większością głosów odrzucili w/w wniosek. Jeden Radny nie brał 
udziału w głosowaniu. 

Wójt Gminy odniósł się do zapytania Radnego Tomasza Byliny twierdząc, że w chwili obecnej 
wykonano  już  projekt  techniczny  rozbudowy  Szkoły  Podstawowej  w  Grabanowie  oraz  trwa 
procedura uzgodnienia uzyskania pozwolenia na budowę. Dodał, że na miesiąc maj przewidziano 
przetarg nieograniczony. W sprawie budowy chodnika w Grabanowie poinformował, że chodnik 
należy  do  drogi  powiatowej,  która  prowadzi  przez  tą  miejscowość.  W ubiegłym roku  złożono 
propozycję Staroście Powiatu Bialskiego współfinansowania budowy chodnika, jednakże zadanie to 
nie zostało przyjęte przez powiat. W związku z powyższym zadanie to przejęto na rzecz gminy w 
formie przekazania rzeczowej Staroście. Nadmienił, że była to jednorazowa pomoc. Gmina może 
jedynie  współfinansować  takiego  typu  inwestycje,  nie  może  brać  na  siebie  ciężaru  wykonania 
całości.

Radny Tomasz Bylina stwierdził, że powiat przyjmuje tego typu darowizny, nie widzi zagrożenia 
aby to zadanie odpadło.

W sprawie zapytania Radnego Piotra Oskwarka stwierdził,  że z tą inwestycją wiążą się obawy. 
Rada  Gminy  zrażona  jest  obietnicami  Pana  Toya,  który  planował  budowę  lotniska  w  Białej 
Podlaskiej. Dodał, że Radni podczas sesji objazdowej mogli obejrzeć teren, na którym firma planuje 
inwestycje.  Oznajmił,  że  zainteresowani  składają  jedynie  ustne  zapewnienia,  co  do  swoich 
inwestycji oraz opłacalności z tego tytułu dla Urzędu Gminy. W chwili obecnej Urząd Gminy nie 
posiada  wolnych środków finansowych  oraz  terenów pod tego  typu  inwestycję.  Nadmienił,  że 
zaproponowano  zainteresowanych  wystąpienie  do  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  Krajowych   z 
wnioskiem o warunki budowy tego zjazdu oraz przekazanie go im w celu budowy.  Propozycja ta 
została jednakże odrzucona. Ze zjazdu korzystaliby jedynie zainteresowani. Na zakończenie dodał, 
że sprawę należy jeszcze przeanalizować w przedmiotowych komisjach Rady Gminy.

Kierownik  Referatu  Rolnego  stwierdził,  że  gmina  będzie  zmieniać  plan  zagospodarowania 
przestrzennego w oparciu o opracowane studium, które nie  będzie  zmieniane.  Zmianami objęte 
będą  miejscowości,  gdzie  istnieje  taka  konieczność.  Tworzenie  nowych  terenów  opartych  o 
budownictwo  mieszkaniowe  nie  wchodzi  w  grę  ze  względu  na  to,  że  we  wszystkich 
miejscowościach gdzie studium przewidywało takie tereny są one tam zapisane. Planuje się jedynie 
utworzenie strefy przemysłowej w miejscowości Woskrzenice, Sławacinku, ze względu na to, że są 
to tereny ubogie rolnicze oraz zlokalizowane przy głównej trasie krajowej. Część terenów, które 
planuje zagospodarować firma Kociuk & Magier znajduje się w studium jako tereny przemysłowe. 
Jednakże firmie potrzebne są dalsze tereny pod inwestycje. Dodał, że jego zdaniem współpracę 
należy rozpocząć od przekształcenia terenów.

Wójt  Gminy poinformował,  że na najbliższych posiedzeniach przedmiotowych komisji  zostanie 
zaproszony  architekt  zaangażowany  w  zmianę  planu  zagospodarowania  aby  przeanalizować 
celowość  zmiany planu poprzez  nakreślenie  terenów.  Kolejnym krokiem będzie  przedstawienie 
stanowiska na forum Rady Gminy.

Ad. 18
Wójt  Gminy stwierdził,  że  zostanie  zorganizowane posiedzenie  Komisji  Spraw Społecznych w 
sprawie  wniosku  o  wzrost  stawki  za  wynajem lokalów gminnych.  Stwierdził,  że  odbyta  sesja 
objazdowa Rady Gminy była celowa i  konieczna ze względu na to, iż ułatwi to podejmowanie 
decyzji  na  sesjach.  Poinformował  o  zakończeniu  zebrań  wiejskich  na  terenie  gminy  oraz  ich 
bilansie. Nadmienił, że zachodzi konieczność poznania Radnych z Sołtysami, w związku z czym 
zorganizowana zostanie sesja wyjazdowa w miesiącu maju. 



Ad. 19
Wobec braku dalszych uwag i wniosków oraz w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia 
Przewodniczący podziękował wszystkim za udział po czym zamknął VI sesję Rady Gminy Biała 
Podlaska V kadencji.

Na tym protokół zakończono. 

...............................................................
                (podpis protokolanta) 

Załączniki: 
a) Lista obecności. 
b) Podjęte uchwały. 

Protokół został przyjęty następującą liczbą głosów: 

„za”   .................................... słownie: .......................................... 
„przeciw”   .................................... słownie: .......................................... 
„wstrzymujących się”   .................................... słownie: .......................................... 

............................................................ 
(podpis Przewodniczącego)
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